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Opsamling på onlinemøde den 8/11 2023 om kommissorium 
for nyt tværgående turismeråd 
 
 
Mødedeltagere: 
 
Malene Rask (chef for kultur, Fritid og Borgerservice) 
 
Casper Skov Andersen (specialkonsulent, Fritidsafdelingen) 
 
Morten Jensen (direktør for Destination Sjælland) 
 
Steen Andresen (formand for Skælskør Turistforening) 
 
Jørn-Ole Didriksen (formand for Korsør Turistråd) 
 
Anne Gudiksen (daglig leder af Skælskør Bykontor) 
 
Helle Madsen (eventkoordinator, Business Slagelse) 
 
Nina Ottesen (formand for Korsør Lokalråd og Korsør Bykontor) 
 
Mette Blum Marcher (direktør for Guldagergaard) 
 
Anette Borg (direktør for Slagelse Musikhus) 
 
Anne-Christine Frank Larsen (Museumschef og leder af Trelleborg) 
 
Pia Kimer (formand for Skælskør Erhvervsforening) – deltog kun i slutningen af mødet 
 
 
 
Hovedpointer til forslag til kommissorium for nyt tværgående turismeråd 
 

• Fint kommissorium  
 

• Kulturinstitutioner føler sig ikke repræsenteret i den sammensætning/medlemskreds, 
som der er lagt op til i forslaget til kommissorium. Ønsker 2 pladser til fordeling blandt 
de store kulturinstitutioner 
 

• Bekymringer om rådets størrelse (for mange mennesker) og for lang 
sagsbehandlingstid ift. ansøgninger. 

o Efterspørger tidslinje, så man kan se, om det er muligt at byde ind på kongelig 
ballet 

o Behov for tidlig afklaring/deadlines, hvis det skal lykkes at trække kongelig 
ballet til Korsør 

o Vigtigt med tidlige frister/deadlines af hensyn til ansøgerne 
 

• Bekymring om, at rådets sammensætning bliver for erhvervstung 
 

• Forslag: At turismeaktørerne i hver købstad (turistforening, bykontor og 
erhvervsforening) indstiller fordelingen af turismemidler i stedet for kun 
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turistforeningerne. 
 

• Godt at der er lagt op til mange medlemmer af rådet – giver flere perspektiver. Godt 
med mere dialog, og at der lægges op til at gøre tingene på en ny måde. 
 

• Bekymringer om økonomien i turismerådet 
o Kommer der færre penge til turismeområdet?  
o Vi bruger i forvejen mange timer på at være frivillige, så der skal være en 

mening med at møde op 
o Bliver rammen, der skal fordeles, stor nok til, at det giver mening for os at møde 

op 
 

• Ønske om, at turismerådet bliver en økonomisk magtfaktor på turismeområdet 
 

• Vigtigt, at der stadig er fokus på det lokale perspektiv. Og at vi stadig kan være en 
lokal turistforening og ikke får for mange opgaver, der ikke vedrører vores lokalområde 
 

• Skælskør Turistforening har lavet deres egne retningslinjer for fordeling af 
turismemidler 

 
• Positivt med fokus på fælles strategi for turisme. Vigtigt, at der tænkes ud over 

bygrænser. Turister tænker ikke over bygrænser. Turismerådet kan være en måde til at 
skabe mere sammenhængskraft 

 
• Undersøg hos bykontorer, om der er andre, lignende møder samme dag, når I 

planlægger turismemøder 
 

• Vigtigt at professionelle også stiller sig til rådighed for turismerådet. Man kan ikke 
basere alt på frivillighed 
 

• Der er andre, som laver kulturelle aktiviteter end kulturinstitutioner 


